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Још један пројекат за унапређење 
водоводне мреже
За водовод у НадаљуОбезбеђено 16 милиона 

за реконструкцију путева

Спорт на добром путу,
подршка клубовима ће расти

Интервју: Јовица Андрић, члан Општинског већа задужен 
за спорт и омладину

17,5  милиона

Покрајинска влада стала је иза још једног 
вредног инфраструктурног пројекта у општи-
ни Србобран. Овога пута, у оквиру суфинан-
сирања пројеката изградње, санације и рекон-
струкције водних објеката у јавној својини, 
као и објеката фекалне канализације, општи-
ни Србобран је припало 9,9 милиона динара 
за замену азбестних водоводних цеви у делу 
Надаља. Уговор о заједничком улагању у мо-
дернизацију водовода у овом месту, Радивоју 
Парошком, председнику општине Србобран, 
уручио је Игор Мировић, председник По-
крајинске владе. 
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Општина Србобран у буџету за ову годину издвоји-
ла преко 170 милиона динара за пољопривреду

Улагање у пољопривреду
улагање у будућност 

Након уређења куглане Спортски центар биће комплетан 

Нова сезона у новом руху
Велика сала Центра за спорт и туризам Србобран добила је нову 
подлогу. Радови окончани пре почетка бројних првенстава ср-
бобранских клубова.  ● ●  страна 5

Србобрански хиподром један од најлепших
у окружењу - Такмичари КК „Вранац“ државни прваци 

Од анонимности до врха државе
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Према мишљењу бројних грађана, два најугроженија саобраћајна прав-
ца у Србобрану, Туријска улица и улица Дожа Ђерђа, ускоро ће добити 
нови асфалт и тако безбедност на путевима који се пружају кроз, конач-
но подићи на виши ниво.  Заправо, пре неколико дана завршено је ас-
фалтилтирање Туријске улице, ускоро ће бити и Дожа Ђерђа, а за неко-
лико дана биће завршени и радови у Улици Солидарности.
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 Спорт на добром путу, подршка клубовима ће расти
• “Циљ нам је да омасовимо спортске клубове, колективе и удружења, да склонимо децу са улице, да створимо ус-
лове да сви могу да се спортски развијају и васпитавају, а да би успели у томе општина  је издвојила 16 милиона ди-
нара за спортске клубове за годину дана, а укупна улагања у спорт износе 40 милиона динара, рекао је Јовица Ан-
дрић, члан Општинског већа.  
Из годинe у годину спор-

тисти из општине Ср-
бобран постижу све запа-
женије резултате, поједи-
ни клубови боре се или су 
се до скора борили у најви-
шим ранговима такмичења 
од оснивања, а младе наде 
привлаче својим талентима 
све већу пажњу и од њих се 
тек очекују успеси. У так-
вим околностима задатак 
да води област спорта у ло-
калној самоуправи, у окви-
ру Општинског већа, не-
давно је добио Јовица Ан-
дрић, иако млад већ афир-
мисани спортски радник. 
За Србобрански информа-
тор Андрић говори о усло-
вима у којом раде спорт-
ски колективи и планови-
ма за будућност. „Тек сам 
месец дана на овој функ-
цији и иако долазим из 

спорта и знам како неке 
ствари функционишу, још 
увек се упознајем са ситу-
ацијом. Ипак, могу да оце-
ним да је стање спорта у 
општини Србобран на за-

довољавајућем нивоу, са 
отвореним простором за 
напредовање, за који ће 

сви одговорни из целе ло-
калне самоуправе и ресо-
ра који ја водим, учинити 
све да буде садржајно ис-

пуњен. Наш превасходни 
циљ је омасовити спорт-
ске клубове, колективе и 
удружења, склонити децу 
са улице и одвојити их од 
нездравих стилова живо-

та, и створити услове да 
сви они могу несметано да 
се спортски развијају и ва-

спитавају. Из масовности 
ће сигурно доћи и врхун-
ски резултати“, оценио је 
Андрић. 

Општина Србобран има 
велики број спорстких клу-
бова, а чак 19 се финанси-
ра из општинског буџета, 
што је можда и највећи број 
међу општинама ове и неш-
то веће величине. „Ового-
дишњи буџет за спорт из-
носи око 10,5 милиона ди-
нара, што је у овим окол-
ностима веома велика 
сума, чак постоји тенден-
ција да се он и повећа. Зна-
мо да би клубовима добро 
дошао и који динар више, 
али у овом тренутку мо-
жемо да поделимо оволи-

ко, поштујући број чла-
нова, рангове такмичења 
и друге одредбе правил-
ника о расподели новца. 
Масовност је за нас веома 
значајна и поједини клу-
бови могу да се похвале 
великим бројем чланова 
у свим узрасним групама. 
Фудбалски, кошаркашки, 
одбојкашки и рукометни 
клубови окупљају на де-
сетине и десетине младих 
људи, и наш циљ је да пру-
жимо сву подршку они-
ма који окупљају највише 
деце “, рекао је Андрић. Го-
ворећи о условима у којим 
клубови раде, али и услови-
ма у којим се одвија настава 
физичког васпитања у шко-
лама, Андрић је истакао да 
се спортска хала добро одр-

жава и стално модернизује, 
али да је потребно обезбе-
дити још простора за спор-
тске активности, посебно у 
зимским месецима када сви 
пређу на рад у затвореним 

просторима.  „Две школе у 
Србобрану, Основна шко-
ла ‘Вук Караџић’ и Гиман-
зија ‘Светозар Милетић’, 
за извођење наставе кори-
сте велику халу за спорт и 
туризам, и све то смањује 
број термина за клубове. 
У неком тренутку током 
дана клубовима је на рас-
полагању и сала у Основ-
ној школи ‘Јован Јовано-
вић Змај’, али нама је по-
требан још један објекат. 
Од ове године управљамо 
и спортском халом у Ту-
рији, па сада сваки од клу-
бова барем једном недељ-
но одлази да тренира и у 
овом месту. Знам да тешко 
можемо доћи до још јед-
ног објекта за спорт, мо-
жда би нам довољна била 

и балон сала, али ипак је 
боље да имамо овакву вр-
сту недостатка него да нам 
постојећи објекти стоје 
празни, без деце и спор-
тиста“, рекао је Андрић.

Јовица Андрић, члан Општинског већа задужен за спорт и омладину

У србобранским спортским колективима са децом раде 
школовани тренери, истиче Андрић. „То је стање у 
свим клубовима. Важно је да знамо да су нам деца 
у сигурним рукама стручњака, да уче и тренирају 
са школованим тренерима од којих је велика већи-
на из општине Србобран. Слично је и међу екипама 
у којима доминирају играчи из Србобрана, Турије и 
Надаља“, рекао је Андрић.

Са децом раде школовани тренери Важно је напоменути да је спортски буџет од 10,5 
милиона динара уствари знатно већи. Сви спортски 
клубови неопходну инфраструктуру за несметан рад 
добијају бесплатно, па трошкови на тај начин изно-
се много више.
Када се  сабере сав новац који општина годишње из-
дваја за обезбеђивање простора, за  уређење и загре-
вање простора и друго, долази се до суме од чак 40 ми-
лиона динара коју, годишње општина улаже у спорт.

Велика улагања у спорт
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Улагање у пољопривреду - улагање у будућност
Општина Србобран у буџету за ову годину издвојила преко 170 милиона динара за пољопривреду

• Као најважнија привредна грана у општини Србобран, пољопривреда у значајној мери утиче на развој ове средине. 
Водећи се тиме, локална самоуправа издвојила је значајна средства из овогодишњег буџета која су усмерена на пројекте од 
великог значаја за развој ратарске и сточарске производње али је и све више субвенција за повртаре и воћаре, где постоји 
већа могућност за самозапошљавањем и запошљавањем додатне радне снаге на мањим пољопривредним површинама. 
Општина Србобран, ове 

године уложила је 54 ми-

лиона динара за санацију 
атарског пута ,,Сегединац” 

у дужини од 16 километа-
ра што је допринело већој 

безбедности саобраћаја, јер 
поред пољопривредника 

овај пут користе и станов-
ници целог округа имајући 

у виду да ова деоница спаја 
општине Србобран, Бечеј и 

Бачка Топола. У наредном 
периоду предстоји додат-

на инвестиција у овај пут 
где се планира нови слој 

асфалта, на деловима на 
којима је то најпотребније, 
како би се трајност квали-
тета пута одржала што је 
могуће дуже. Ништа мањи 
значај нема ни пројекат 
спајања реке Криваје и Ве-
ликог Бачког Канала где је 
у току процес експроприја-
ције земљишта на којој ин-
вестиција треба да се реа-
лизује.

Општина Србобран је за 
ову намену издвојила го-
тово 57 милиона дина-
ра, заједно са додатним 
издвајањем које треба да 
обезбеди предузеће ,,Воде 
Војводине” након чега би 
се трајно решили чести еко-
лошки проблеми недостат-
ка воде у кориту реке Кри-
ваје, а што је такође вео-
ма важно ова инвестиција 
омогућује наводњавање 
око 5000 хектара обрадиве 
земље и захваљујући овој 
акумулацији добићемо и 
површине под водом ин-
тересантне за риболовце и 
туризам. Инвестиција која 
је уско повезана са пољо-
привредом свакако је и 
електрификација атара, као 
велика могућност за развој 
повртарске и воћарске про-
изводње. Електрификација 
је планирана у њивама из-
међу Србобрана и Турије и 
обухватиће 150 хектара на 
месту где струја још увек 
није доступна, а за ове на-
мене, у првој фази, општи-

на Србобран је издвојила 
20 милона динара.

Важно је напоменути да 
ово улагање повећава мо-

гућност за сеоским туриз-
мом, с обзиром да део по-
вршина које ће бити обух-
ваћене излазе на реку Кри-
вају. За јачање капацитета 
пољопривредних газдин-

става обезбеђено је 4 ми-
лона динара бесповрат-
них средстава. Од укупне 
суме, половина је утрошена 
за развојне пројекте пољо-
привредника док је 2 ми-
лиона динара предвиђено 
за бескаматне кредите где 
општина Србобран субвен-

ционише трошкове обраде 
кредита где је омогућено 
да укупне бескаматне ин-
вестиције у пољопривре-

ду буду 70 милиона дина-
ра. Овакве мере планирају 
се и за наредну годину где 
се очекује још веће инте-
ресовање. Када се говори 
о пољопривреди у општи-

ни Србобран неизбежно 
је поменути веома важну 
манифестацију за пољо-
привреднике – Србобран-
ску бразду, која је постала 
бренд општине. Ове годи-
не одржана је 19. по реду 
Србобранска бразда и по 
броју такмичара и посети-
лаца, као и целокупној ор-
ганизацији, може се рећи 
да је била најбоља до сада.

Локална самоуправа преузела је одговорност и сачини-
ла предлог мера за консолидацију ОЗЗ Србобран. То је 
процес који ће трајати један дужи период али превас-
ходн циљ Општине Србобран је да  сачува земљу која 
је изузетно драгоцена, да се измире дуговања према ко-
оперантима и да се сачувају радна места. Сва прет-
ходна дуговања према радницима су измирена и  рад-
ници сада редовно примају своје зараде.

Општина сачувала задругу

Општина Србобран једина је у окружењу а и једна о 
ретких у Србији која је прошле године након екстрем-
них суша помогла 160 пољопривредних газдинстава 
обезбедивши семенску пшеницу као један вид помоћи. 
На овај начин  је 82 тоне семена било на располагању 
пре свега мањим пољопривредним произвођачима који 
су били и најугроженији.

Важна помоћ за пољопривреднике
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Локална самоуправа и НИС санирају улице 

Обезбеђено 16 милиона за реконструкцију путева
• Према мишљењу бројних грађана, два најугроженија саобраћајна правца у Србобрану, Туријска улица и улица Дожа 
Ђерђа, ускоро ће добити нови асфалт и тако безбедност на путевима који се пружају кроз, коначно подићи на виши 
ниво.  Заправо, пре неколико дана завршено је асфалтилтирање Туријске улице, ускоро ће бити и Дожа Ђерђа, а за 
неколико дана биће завршени и радови у Улици Солидарности.
Радови на асфалтирању 

Туријске улице су заврше-
ни, а исто очекује и улицу 

Дожа Ђерђа. „Туријском 
улицом крећу се и теш-
ка возила Нафтне инду-

стрије Србије, па је пут 
константно изложен поја-
чаном трошењу. Управо 

због тога овај правац до-
био је нови асфалт а по-
себно је важно да је нови 

пут сада знатно снажније 
носивости“, рекао је Ради-
вој Парошки, председник 
општине Србобран. Како 
је појаснио, у претходном 
периоду утврђена је штета 
од пет милиона динара, на-
стала због сталне употре-
бе пута од стране возила 
НИС-а. „Урађен је проје-
кат који наведеним ули-
цама обезбеђује већу но-
сивост пута, и на састан-
ку са представницима 
НИС-а договорили смо 
да ова компанија сани-
ра трасу коју користе њи-
хова возила. НИС је обе-
збдио пет милиона дина-
ра, што није довољно нов-

ца за пројекат који под-
разумева изградњу пута 
са већом носивошћу, па 
зато смо у овом тренутку 
радили само део кроз Ту-
ријску улицу. Такође, обе-
збедили смо средства и за 
улицу Дожа Ђерђа. НИС је 
прихватио наш предлог да 
учествује у санирању ове 
две улице, посебно када 
су сазнали да ће пут бити 
веће носивости. Радови у 
Туријској улици вредни су 
5,3 милиона динара, док 
ће радови у улици Дожа 
Ђерђа коштати око 11 ми-
лиона динара. Треба напо-
менути да су радови при 
крају и у улици Солидар-

ности, а вредност тих ра-
дова је око 4 милиона ди-
нара. То је нови пут који је 
изграђен за насеље Соли-
дарност којим се олакша-
ва комуникација грађа-
на који живе у тој улици и 
тиме ћме омогућити да све 
што је неопходно за кому-
никацију и приступ свим 
возилима овом насељу. То 
је још један задатак који 
ћемо завршити ове годи-
не када је путна инфра-
структура у питању“, ре-
као је Парошки, додајући 
да је завршена и јавна на-
бавка за санацију свих ко-
ловоза односно, свих удар-
них рупа у општини

Још један пројекат за унапређење водоводне мреже

За водовод у Надаљу 17,5  милиона
• Покрајинска влада стала је иза још једног вредног инфраструктурног пројекта у општини Србобран. Овога пута, 
у оквиру суфинансирања пројеката изградње, санације и реконструкције водних објеката у јавној својини, као и обје-
ката фекалне канализације, општини Србобран је припало 9,9 милиона динара за замену азбестних водоводних цеви 
у делу Надаља. Уговор о заједничком улагању у модернизацију водовода у овом месту, Радивоју Парошком, председ-
нику општине Србобран, уручио је Игор Мировић, председник Покрајинске владе.
Србобран је једна од укуп-

но 20 општина у којим ће 

бити реализовани слични 
пројекти вредни 350 мили-

она динара. „Укупна вред-
ност уговора је 9.948.568 
динара и то је новац који 
обезбеђује АП Војводина. 
Вредност инвестиције је 

17.500.000 динара, што 
значи да 7,5 милиона са 

ПДВ-ом обезбеђујемо из 
општинског буџета. Инве-

стиција нам омогућава да 
кренемо са постављањем 
нових водоводних цеви у 
улицама Светог Саве и др 
Лазара Ракића, у дужини 

од 1.712 метара. Уз сана-
цију чворишта водоводне 
мреже у овом месту, за шта 
је обезбеђено 26 милио-
на динара, јасно је да На-
даљ добија исправну мре-
жу са квалитетном водом 
за пиће“, рекао је за Ср-
бобрански информатор Па-
рошки.   Он је подсетио да 
општина Србобран током 
прошле и ове године доби-
ла новац за замену старих и 
изградњу нових шахтова у 
сва три насељена места. „То 
нам омогућава парцијал-
ну замену дотрајалих во-
доводних цеви. У Надаљу 

смо изградили фабрику 
воде, мењају се дотрајали 
шахтови, а сада идемо и 
у пројекат замене цеви у 
водоводу. У Турији је око 

50 одсто цеви раније за-
мењено, део и у Србобра-

ну, али и даље је пред нама 
велики посао. Идуће годи-

не ћемо конкурисати и са 
тим пројектима“, прецизи-

рао је Парошки и захвалио 
Покрајинској влади и пред-

седнику Игору Мировићу 
на континуираној подрш-

ци пројектима из општи-
не Србобран.

Покрајинска влада у протекле две године инвестирала више од 700 милиона динара 
у изградњу и реконструкцију водоводне мреже у 55 села у Војводини. „Циљ нам је да 
одржимо ниво финансирања у области изградње и реконструкције водоводне и 
канализационе мреже у насељеним местима широм Војводине. У циљу повећања 
квалитета воде и унапређења водоснабдевања, наредне године ћемо издвојити и 
значајнија средства у ове намене“, рекао је приликом уручивања уговора Мировић.

Циљ је унапређење водоснабдевања
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Дирљива прича др Гав-
рила Илића сигурно није 
оставила ученике Гимна-

зије и средње економске 
школе „Светозар Миле-
тић“ равнодушнима. Од 
њега  су чули истиниту жи-
вотну причу у којој је  мо-
рао скупо да плати најјед-
ноставнија знања о важно-
сти одговорног понашања 
у саобраћају. Иако страшна, 

прича је од главног актера 
испричана на духовит на-
чин. Управо је  Агенције за 

безбедност саобраћаја, иза-
брала  др Гаврила Илића за 
заштитно лице ове акције 
која ће се спроводити ши-
ром Србије. Према речима 
Јасмине Милошевић, ди-
ректорке Агенције за без-
бедност саобраћаја, намера 
је да се оваквим трибина-

ма младима скрене пажња 
на важност безбедног по-
нашања у саобраћају. Мо-
тивациони говор др Гав-
рила Илића, стоматолога 
и љубитеља мотора, који је 
у тешкој саобраћајној нез-
годи изгубио ногу, заинте-
ресовао је средњошколце у 
Србобрану. Он је сликовито 
описао свој животни пут од 
почетка школовања, млада-
лачких дана и бројних успе-
ха и потврда у друштву, све 
до дана када је један непро-
мишљени гест и лоша одлу-
ка променила његов жи-
вот за стално. Са жељом 
да спречи да се тако неш-
то догоди и другим мла-
дим људима, др Илић је са 
гимназијалцима поделио 
своју животну причу и упо-
зорио их на стални опрез и 
одговорно понашање. „Же-
лим да део свог искуства 
и знања поделим са дру-

гим младим људима, да на-
уче оно што треба и не по-
нове моје грешке. Ја сам 
своју школу скупо платио, 
немојте то ви да урадите“, 

поручио је средњошколци-
ма др Илић.  

Трибини је присуствовао 
и Радивој Парошки, пред-
седник општине Србобран, 
који је том приликом иста-
као да локална самоупра-
ва жели да млади на вре-

ме стекну потребна знања 
о важности одговорног по-
нашања у саобраћају и онда 
када постану део збивања 
на путевима, буду безбед-

ни као и да су ризици који 
им прете на најнижем ни-
воу. Трибини су присуство-
вали и представници Поли-
цијске станице Србобран, 
као ичланови Општинског 
већа.

Опрезно у саобраћају јер “Безбедност почиње са тобом“

Животна прича као упозорење
• Општина Србобран, заједно са Агенцијом за безбедност саобраћаја Републике Србије и др Гаврилом Илићем, сто-
матологом и новим заштитним лицем кампање ове Агенције, организовала је  трибину под називом „Безбедност 
почиње са тобом”.

Уз прош логодишње 
уређење простора испред 
објекта, уређење свлачио-

ница, санитарних чворова 
и других просторија, као и 
скоро реновирање куглане, 
Србобран ће пред обележа-
вање пола века ове познате 
грађевине, добити потпуно 
обновљен главни спортски 
објекат у граду.
“Радови на уређењу спор-

тске хале трају непрекид-
но већ две године. Прво 

смо средили простор ис-
пред хале, а сада уређујемо 
унутрашњост и могу рећи 

да је објекат завршен у 90 
одсто целине. Остаје нам 
постављање нове кугла-
не, што је већ договоре-
но. Добијамо уређен обје-
кат на корист свих спор-
тиста и ученика који ко-
ристе овај простор. Вред-
ност радова је 2,5 мили-
она динара и  целокуп-
на сума обезбеђена је из 

буџета општине Србобран. 
Пројекат уређења кугла-
не кошта око пет мили-
она динара и у том по-
слу имамо партнера - По-
крајински секретаријат за 
спорт и омладину, који је 
издвојио око 2,5 милио-
на динара“, рекао је Ради-
вој Парошки, председник 
општине Србобран.

Како је речено, добро је 
да су радови окончани пре 
почетка бројних првенста-
ва србобранских клубова. 
Халу користи више од де-
сет спортских колектива 
и ученици две образовне 
установе.

Говорећи о плановима, 
Слободан Субић, дирек-
тор Центра за спорт и тури-
зам, рекао је да се разматра 
уређење ресторана у објек-
ту, затим постављање видео 
надзора на свим објектима, 
као и улагања у отворене 
спортске терене и стадионе.

Након уређења куглане Спортски центар биће комплетан 

Нова сезона у новом руху 
• Велика сала Центра за спорт и туризам Србобран добила је нову подлогу. Радови окончани пре почетка бројних 
првенстава србобранских клубова. Вредност радова је 2,5 милиона динара и целокупна сума обезбееђена је из буџета 
општине Србобран.

РАСПОРЕД ТЕРМИНА ЗА РЕКРЕАТИВНИ СПОРТ

Сходно стратегији за развој омладине и спорта , као и 
све већој тежњи да спорт, а посебно рекретавни буде 
доступан што већем броју грађана, у Центру за спорт 
и туризам смо рационалном расподелом термина 
успели да што више простора оставимо управо за 
рекреативне групе.

Овим путем желимо да информишемо грађане да 
им је доступна и спортска сала у Турији, па сви 
заинтересовани могу да резервишу слободне термине 
позивом на број телефона: 021/731-279 (Милена).

Такође са истим циљем , а опет за одређене циљне 
групе у оквиру мале сале ЦСТ у Србобрану омогућен 
је програм аеробика, јоге и корективне гимнастике
Распоред аеробика: понедељком, средом и петком од 
19:00 до 20:00, а контакт за информације
је: 062/267-241 Радинка Нићин.

Распоред за Јогу: уторак од 20:00 - 21:30 и четвртак од 
19:30 – 21:00 , контакт за информације: 063/ 86-26-921 
Сузана.
Распоред за корективну гимнастику:
уторком 19:00 - 20:00 и петком од 20:00 - 21:00,
контакт за информације Никола: 062/12-61-993.
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Од анонимности до врха државе
На такмичењима која се 

неколико пута годишње 
одржавају на овом хипод-

рому, окупи се више пу-
блике него на било којем 

спортском догађају у Ср-
бобрану. Иако је број-

на публика из околних 
градова, чињеница је да 

Србобранци имају тради-
цију у коњичком спорту.  
Коњички клуб „Вранац“, 

основан је 1947. године, 
мада су прве коњичке трке 

у Србобрану  одржане дав-
не 1924. године. Органи-

зовао их је Ђока Дунђер-
ски, велики заљубљеник у 

коње. Од оснивања клуба, 
локација хиподрома се 
променила, а од 1952. го-
дине је  на садашњој лока-
цији.

Све те године није било 
лако, нарочито финан-
сијски, одржавати хипод-
ром и клуб, нити држати 
коње. Било је и година у 
којима се једва опстајало. 
Већ 15 година КК „Вранац“  
успешно води Србобранац 
Жељко Вујановић. Уз огро-
ман рад и труд, враћен је 
затечени дуг, а за само не-
колико година, из аноним-
ности клуб је доведан на 
сами врх у држави.

У задњих пет година чла-
нови овог србобранског 
клуба три пута су били др-
жавни прваци, а вероватно 
ће до краја сезоне то бити 
и четврти 
пут. У клу-
бу је укупно 
50 грла, од 
којих поло-
вина припа-
да овом ср-
бобранском 
коњи чком 
клубу, док 
се остали 
такмиче за 
клуб. КК 

„Вранац“ се 
финансира 
уз помоћ спонзора, али 
имају подршку и локалне 

самоуправе. „На сву срећу 
представници локалне 
самоуправе, од када сам 
ја на челу клуба, увек су 
имали слуха. Годишње из-
двајају средства из буџета 
колико су у могућности и 
захваљујући томе може-

мо да организујемо трке. 
Најзначајнија је свакако 

Петровданска трка, која 
спада међу три највеће у 
Србији, а ове године одр-
жана је по 15 пут“, каже 
Вујановић.  У току године 

овај клуб организује чети-
ри тркачка дана, а председ-
ник Вујановић се плаши да 
неће моћи да остане на том 
нивоу.
„Финансије су велики 

проблем. Један тркачки 
дан кошта од 500.000 ди-

нара до милион, а осим 
тога веома је тешко све 
организовати. Колико 
год будем могао остаћу 
у клубу и на хиподрому. 
Волим Србобран, хипод-

ром, коње, а кад се све 
то повеже онда је то то. 

Посвећен сам сто посто“, 
прича Вујановић. 

Он сматра да је највећи 
успех што су хиподром 
и коњички спорт у Ср-

бобрану опстали, а осим 
тога посебно радује чиње-
ница да је у клубу доста 
младих људи од 18 година 
који су најмлађи такмича-
ри у Србији.

Иначе, хиподром не слу-
жи само за коњичке трке, 

Србобранци тамо воле 
и често проводе време у 
шетњи и уживању у лепој 
природи.

• Чак ни велики градови, не само у нашој земљи већ и шире, не могу да се похвале хиподромом који деценијама по-
стоји у Србобрану, a једна од највећих трка у држави која се одржава управо на овом хиподрому  је Петровданска.

Србобрански хиподром један од најлепших у окружењу - Такмичари КК „Вранац“ државни прваци 

Једна од највећих коњичких трка у земљи, одржана је 
прошле године управо на  србобранском хиподрому, био 
је то Српски касачки дерби.  У Бившој СФРЈ само шест 
градова имало је хиподром на којем су могле да се орга-
низују овакви касачки дербији. Србобран се након про-
шлогодишње добре организације сврстао у ред европских 
градова на којем могу да се одржавају касачке трке.

Европски хиподром

srbobran.rs, mojsrbobran.net,
srbobran.net, srbobrandanas.rs,

szenttamás.rs

Сарадници Србобранског Информатора:

Прва касачка трка у години  је у мају, то је меморијал-
на трка која се одржава 11. година и  носи назив Др Ла-
зар Пањковић. Следи највећа Петровданска трка у јулу, 
затим трка крајем лета и последња касачка трка у 
години је Награда Орошхази, која ће се ове године одр-
жати 21. октобра.

Годишње се организују четири тркачка дана

Дефиле улицама Србобрана

Хиподром некад
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A szenttamási katolikus templom búcsúja

 A Vajdasági Népek és Nem-
zetiségek Hagyományápo-
ló Klubja 1996-óta létezik 
Szenttamáson. Legfőbb cél-

juk a helybeli magyarság kul-
turális és népművészeti tevé-
kenységének a megszervezé-
se, fenntartása. Szívügyük-
nek tekintik a gyerekekkel 
való foglalkozást, nevelést, a 
magyar hagyományok megis-
mertetését, tanítását. Megta-
nítják a gyermekekkel a bet-
lehemezést, lucázást, meg-

szervezik húsvétkor a Krisz-
tus-katonák őrségét, pünkös-
dölőt és különböző hagyomá-
nyos rendezvényeket rendsze-

resen megszerveznek, ilyen a 
hagyományos aratás, a Mi-
kulás-várás, locsolkodás, far-
sangi bál. 
A Pitypang Néptáncegye-

sület 2014-ben alakult. Kez-
detben csak egy kis- és egy 
nagycsoportos néptánccso-
port működött. Mára már 
van egy középső néptáncs-

csoport, valamint hangszer-
csoport is, akik citerán, hege-
dűn és tamburán muzsikál-
nak. Az előadást a csoport ci-
terahármasa nyitotta meg, az 
újonnan megalakult Bódorka 
leánykórus folytatta a műsort, 
majd Varnyú Kristóf dél-al-
földi ugrósokat hegdűlt. Ezu-
tán Molnár Zsolt és Salamon 
Ákos, a jól ismert citera-tam-
bura duó szórakoztatta a kö-
zönséget dunántúli népda-
lokkal. A Hagyományápo-
ló Klub Csalogány énekka-
ra balladaelemeket tartal-
mazó népdalcsokrot énekelt 
Moldovából Kallós Zoli bá-
csi gyűjteményéből. A Csípi-
csóka néptáncsoport somo-
gyi táncokat adott elő Búzá-
ba a disznó! címmel. 
A 2018-as évet Mátyás ki-

rály-emlékévnek nyilvánítot-
ta Magyarország Nemzetpo-
litikai Államtitkársága. Ez al-
kalomból Magyarország Sza-
badkai Főkonzulátusa Má-

tyás király Szabadkán elne-
vezésű előadással ünnepelt 
júniusban, amikor négy vaj-
dasági amatőr színtársula-
tot kért föl, hogy készítsenek 
rövid előadásokat a magyar 
történelem egyik legismer-

tebb uralkodójáról. A Hagyo-
mányápoló Klub pár hónap-
ja működő Liliomfi színtár-
sulata kapta azt a megtisz-
teltetést, hogy felléphessenek 
ezen a neves rendezvényen, 
ezzel képviselték települé-

sünket. Az előadásuk szent-
tamási bemutatója a katoli-
kus templom búcsúján volt, 
ez este második alkalommal 
láthatta a szenttamási közön-
ség az előadásukat melynek 
címe: Miből van a legtöbb a 

világon? A darabot Robotka 
Angéla és Robotka  István 
rendezte. 

   Az est szervezője a Vajda-
sági Népek és Nemzetiségek 
Hagyományápoló Klubja volt.

Miből van a legtöbb a világon?

Az első vert falú és náddal 
borított katolikus templomot 

1783-ban építették, melynek 
nem volt sem tornya, sem ke-
resztje. A lakosság növekedé-
se miatt a régi templom már 
kicsinek tűnt, ezért 1814-15-
ben megépítették az új temp-
lomot toronnyal és kereszt-
tel, és Szent Kereszt Felma-
gasztalása tiszteletére szen-
telték fel. Az 1848‒49-es sza-
badságharc idején a templo-
mot felgyújtották, az addig 
vezetett egyházkönyveket és 
iratokat megsemmisítették. 
1868-ban sor került a temp-
lom részletes felújítására, fes-
tésére. A templom körüli ke-
rítés, feszület és Mária-szo-

bor 1880‒81-ben készült. A 
katolikus lakosság számának 

növekedése miatt a meglévő 
templom kicsinek bizonyult, 
ezért 1886-ban elkezdődtek 

a munkálatok a sekrestyével 
szembeni oldal kibővítésé-
vel, ahol elkészült a kistemp-

lom, az oratórium. A temp-
lom újabb javításával és bőví-
tésével új, magasabb tornyá-
val 1902-ben nyerte el a mai 
formáját.
Az ünnepség kezdetén, 8 

óra 45 perckor a hívek egy 
csoportja a kálváriára ment 
imádkozva, énekelve, lobo-
gókkal, itt Brasnyó Ferenc 
kishegyesi atya a hívekkel kö-
zösen elvégezte a keresztúti 
ájtatosságot. A menet imád-
kozva, énekelve tért vissza a 
templomba, s 10 órakor meg-
kezdődött a szentmise.  Az 
ünnepi szentmisét 14 vidéki 

atya jelenlétében Miocs Jó-
zsef kúlai születésű aranymi-
sés celebrálta, Szarvas Péter 

plébános mondott szentbe-
szédet. A helyi plébános ven-

dégei voltak mindazok a pa-
pok, akik valamikor ebben a 
kerületben teljesítettek szol-
gálatot vagy ebből a kerület-
ből indultak a papi pályára. 
Azok a tisztelendő nővérek is 
kaptak meghívót, akik ebben 
a kerületben teljesítettek szol-
gálatot. A 18 órai szentmisét 
már Szarvas Péter plébános 
atya tartotta egyedül. Ezen 
az istentiszteleten jelen volt 
Szenttamás testvérvárosának, 
Orosházának a polgármes-
tere a küldöttségével együtt.

Este 19 órakor immár má-
sodszor a helyi Jovan Jova-
nović Zmaj Általános Iskola 

udvarában zenés-kulturális 
műsort tartottak. A szerve-

ző a szenttamási Kultúrott-
hon és Szenttamás Önkor-
mányzata volt. A jelenlévő-
ket Radivoj Paroški Szentta-
más és Dávid Zoltán Oroshá-
za polgármestere köszöntötte. 
A kulturális programban fel-
léptek a helyi magyar műve-
lődési egyesületek: a Pitypang 
Néptáncegyesület és a Vajda-
sági Népek és Nemzetiségek 
Hagyományápoló Klubja. Ze-
nés programmal zárult az ün-
nepség, amelyben a Csillag-
fény együttes és Balázs Zol-
tán és zenekara megtáncol-
tatta a jelenlévőket.

• A szenttamási római katolikus templomot 1815-ben a Szent Kereszt Felmagasztalásának tiszteletére szentelték fel, ezért a 
templombúcsút minden évben szeptember 14-én tartják.

• 2018. szeptember 22-én a Zsebszínházban Szenttamáson újból bemutatták a Miből van a legtöbb a világon című színdara-
bot. A esti műsorban a Vajdasági Népek és Nemzetiségek Hagyományápoló Klubjának ének- és színjátszó csoportja mellett fel-
lépett a  Pitypang Néptáncegyesület csoportjai is.



КУЛТУРА И СПОРТ СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Након представе «Од раја 
до безњенице»,  стиже нам 
нова прича из пера Зора-
на  Суботичкoг.Овај пут у 

славну прошлост Србобра-
на враћа нас у монодра-
ми «Лазар» која је својевр-
стан омаж животном делу 
и лику једног од најимућ-
нијих Срба 19 века, Лаза-
ру Дунђерском. Монодра-
ма «Лазар» премијерно ће 
бити приказана 09. октобра 
у Српском народном позо-
ришту у Новом Саду. Ла-
зар Дунђерски, „други пут 

међу Србобранцима“ поја-
виће се 12. октобра на сце-
ни Позориштанца када ће 
бити премијерно изведе-

на монодрама „Лазар“. За 
србобран.нет Зоран Субо-
тички, између осталог је 
рекао: “Лазар Дунђерски 
је до краја свог живота 
био веран свом Србобра-
ну, ту је капелу саградио 
и сахранио своје ближње, 
ту је и сам сахрањен. Ср-
бобран,онај стари Ср-
бобран, руку на срце, пуно 
дугује не само Лазару, него 

и свим Дунђерскима. Де-
беле, вишедеценијске, на-
слаге прашине и заборава 
са тог великог Србобран-
ца и те породице полако 
почињу да се скидају и 
захваљујући Председни-
ку општине Радивоју Па-
рошком и његовом тиму у 
локалној самоуправи који 
су намерни да направе 
једну врсту бренда - а Ду-
нђерски јесу бренд Војво-
дине! Први камен у воду 
бачен је још пре десетак 
година са сјајном манифе-
стацијом „Ленкин прстен“ 
која је посвећена Лазаре-
вој кћери, Ленки и која 
сваке године окупи зави-
дан број озбиљних људи, 
али је добро што се раз-
мишља о проширењу ко-
ришћења наслеђа породи-
це Дунђерски и у другим 
формама и форматима. 
Отуда није нимало чудно 
што је општина Србобран 
партнерска локална само-
управа у овом пројекту о 
Лазару Дунђерском!”            

                      Srbobran.net

Дунђерски су бренд Војводине

Нова монодрама ускоро у Србобрану
• Лазар Дунђерски, „други пут међу Србобранцима“ појавиће се 12. 
октобра на сцени Позориштанца када ће бити премијерно изведе-
на монодрама „Лазар“.

У Србобрану се „Европска 
недеља мобилности“ тради-
ционално обележава рек-
реативном вожњом бици-
клима до Бељанске баре и 
назад. Најбројнији учесни-
ци били су ученици основ-
них школа, али и сви оста-

ли једнако су уживали  у 
рекреативној вожњи. На-
кон једночасовне вожње у 
једном правцу, уз предах 
на Бељанској бари, поједи-
ни учесници су се дружи-
ли и договарали да уско-
ро понове овај вид рекре-
ативне забаве. На Бељан-
ској бари деца су уживала 
у пловидби јер је и ове го-
дине Јавно водопривредно 

предузеће „Воде Војводине“ 
обезбедило два чамца. Ни 
ова акција није прошла без  
Друштва за борбу против 
шећерне болести „Плави 
круг“, које учествује на го-
тово свакој акцији и мани-
фестацији у општини, тако 
да су сви учесници имали 
прилику да на лицу места 
измере ниво шећера у крви 
и крвни притисак, као и да 

чују важне савете о исхра-
ни и физичкој активности. 
Међу ученицима, просвет-
ним радницима и осталим 
грађанима који су учество-
вали у традиционалној би-
циклистичкој вожњи био је 
и Радивој Дебељачки, члан 

Општинског већа. Том при-
ликом он је истакао значај 
промоције здравих сти-
лова живота, али и значај 
промоције Бељанске баре. 

„Одзив је, као и увек, био 
добар и  важно је да одр-
жимо континуитет про-
моције здравих стило-
ва живота, као што је би-
циклизам, али и промо-
ције Бељанске баре, која 

има велики туристички 
потенцијал, још увек не-
искоришћен до краја. По-
требно је радити на томе 
како би добили леп про-
стор за нашу децу, за рек-
реативце, али и за оне који 
се можда желе бавити и не-
ком другом врстом туриз-
ма или спорта“, рекао је Де-
бељачки.

Бициклима здравије
и лепше

Вожњом до Бељанске баре обележена 
традиционална акција

• Преко 200 учесника у обележавању акције 
„Европска недеља мобилности“, возило се би-
циклима до Бељанске баре и назад. На тај на-
чин послали су поруку да је неопходно смањи-
ти употребу возила која користе фосилна 
горива. Акција је одржана уз организациону 
подршку општине Србобран и Канцеларије 
за локални економски развој.

Приказом прве причести 
у католика, коју су у дво-
ришту Дома културе из-
вели чланови «Клуба за за 
неговање традиције и оби-
чаја», уз подршку свеште-
ника Петера Сарваша, у 

четвртак су у Србобрану 
почели 17. ДАНИ КУЛТУР-
НЕ ТРАДИЦИЈЕ.

О првој причести говорио 
је жупник римокатолич-
ке цркве Узвишења светог 
крста у Србобрану, Петер 
Сарваш.  Другог дана при-

казан је православи оби-
чај крсна слава - крсно име, 
са представљањем и дегу-
стацијом старих јела. Пу-
блика је имала прилику да 
види како се одржава сла-
ва по православним оби-

чајима и била је постављена 
славска трпеза. Славски ко-
лач освештали су уз молит-
ву протојереј Јован Кезан 
и ђакон Дејан Новаковић. 
Овај приказ припремили су 
КУД «Бард», Клуб «Нота и 
вез», а специјални гост био 

је песник, проф. др Драган 
Станић. Следећег дана одр-
жана  је креативна радио-
ница за децу «Свећњак за 
моју славу».

Радионицу је водила проф. 
Јелена Поповић. Након тога  

отварена је изложба 
«Славски колачи“ и 
одржано је преда-
вање етнолога Му-
зеја Војводине Татја-
не Бугарски, на тему 
«Значај крсне славе». 
Последњег, четвртог 
дана манифестације,  
у сали Малог позо-
ришта, је одржан 
концерт етно групе 
«Искон» из Суботи-
це. Овим концертом 

успешно је завршена мани-
фестација 17. ДАНИ КУЛ-
ТУРНЕ ТРАДИЦИЈЕ коју је 
организовао Дом културе, 
а покровитељ је Покрајин-
ски секретаријат за културу.

Успешно одржана четвородневна  манифестација 

Дани културне традиције


